
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Andrzeja Persona

na 74. posiedzeniu Senatu
w dniu 14 kwietnia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do sekretarza stanu w Ministerstwie Œrodowiska Stanis³awa Gaw³owskiego

Szanowny Panie Ministrze!
W odpowiedzi z dnia 15 lipca 2010 r. udzielonej przez podsekretarza stanu, pana Bernarda B³aszczy-

ka, w sprawie oœwiadczenia skierowanego do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska (pismo z dnia
28 maja 2010 r.) dotycz¹cego budowy kolejnego stopnia wodnego poni¿ej W³oc³awka, wyjaœnia Pan, i¿
istnieje sta³y kontakt pomiêdzy firm¹ Energa SA z Gdañska, która prowadzi prace dokumentacyjne,
a Krajowym Zarz¹dem Gospodarki Wodnej. Z odpowiedzi na moje oœwiadczenie wynika tak¿e, i¿
w 2010 r. podpisano umowê na wykonanie opracowania pod nazw¹ „Dokumentacja niezbêdna do bu-
dowy zapory i elektrowni na Wiœle poni¿ej W³oc³awka”. Wykonawc¹ tego projektu jest firma Ove Arup &
Partners International Limited Sp. z o.o. W umowie miêdzy tymi podmiotami przyjêto, i¿ do koñca
2010 r. zostan¹ dostarczone okreœlone produkty b¹dŸ ich sk³adowe: okreœlenie celów i sposobów ich re-
alizacji, operat hydrologiczno-hydroenergetyczny, obliczenia hydrauliczne, raport dotycz¹cy mo¿liwoœci
wykorzystania Wis³y jako drogi wodnej klasy IV, analizy koniecznoœci przeprowadzenia zmian w istnie-
j¹cych dokumentach programowych na szczeblu krajowym, regionalnym i lokalnym oraz dokumenta-
cjach planistycznych na ww. poziomach, raport z przegl¹du danych archiwalnych z wykonaniem ich
aktualizacji.

Powszechnie znany jest termin zakoñczenia owego projektu œrodowiskowego – po³owa 2012 r. Nieba-
wem up³ynie rok od podjêcia ww. przedsiêwziêæ. Pomimo podjêcia pewnych dzia³añ maj¹cych uspra-
wniæ budowê nowej tamy na Wiœle, mieszkañcy W³oc³awka, jak i okolicznych miejscowoœci, ka¿dego
dnia boj¹ siê o swoje bezpieczeñstwo. Brak drugiego stopnia wodnego na Wiœle doprowadzi³ do defor-
macji kszta³tu koryta rzeki. Zagro¿eni s¹ nie tylko mieszkañcy, ale tak¿e ruroci¹gi do transportu etyle-
nu z Petrochemii P³ock do „Anwilu”, produkty naftowe przedsiêbiorstwa PERN oraz gazoci¹g
Jama³-Europa.

Strategia Rozwoju Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2007–2020 uznaje budowê drugie-
go stopnia na Wiœle za przedsiêwziêcie konieczne, oznaczone jako priorytet. Tym samym w³oc³awianie
¿ywi¹ nadziejê, ¿e problem bêdzie jak najszybciej rozwi¹zany.

Dlatego zwracam siê do Pana Ministra z zapytaniem: na jakim etapie s¹ obecnie prace zwi¹zane z bu-
dow¹ kolejnego stopnia wodnego na wysokoœci Nieszawy?

Z powa¿aniem
Andrzej Person




